
Szanowna Komisjo! Wnioskuję i proponuję ,aby w przygotowywanej ustawie nowelizacyjnej 

znalazł się również zapis dotyczący wcześniejszych emerytek z roczników 1949-1952,które 

nie zdążyły złożyć wniosków o emeryturę powszechną do końca 2012r.z przyczyn od siebie 

całkowicie niezależnych. Wszystkie uprawnienia do emerytury powszechnej osiągnęłyśmy do 

końca 2012r.-a termin złożenia wniosku nie może dzielić emerytek z tego samego rocznika i 

powodować różnego sposobu naliczania przysługującego nam świadczenia. Zmiany w 

ustawie powinny być ujednolicone i nie powinny nas różnicować, powinny dotyczyć rocznika 

1953 jak i wszystkich pozostałych roczników tj. 1949-1952r. Wszystkie zostałyśmy 

skrzywdzone i nasze krzywdy powinny być naprawione. Wprowadzenie nowelizacji artykułu 

25 punkt 1b ustawy emerytalnej zostało przeprowadzone w trybie pospiesznym, bez okresu 

przejściowego i bez szczególnego nagłośnienia. ZUS o wprowadzeniu tak ważnego przepisu 

jakim jest art. 25 punkt 1b ustawy emerytalnej pogarszającego sytuacje osób, których 

dotyczył oraz planowanym jego wejściu w życie z dniem 01.01.2013r.- poinformował w 

komunikacie na swojej stronie internetowej dopiero 02.012013r. a więc już po wejściu w 

życie tej nowej regulacji. Wielu emerytów o wprowadzonej zmianie dowiadywało się dopiero 

w momencie ubiegania się o emeryturę powszechną. Obszerne przepisy ustawy emerytalnej 

często zmieniane, nowelizowane dla wielu emerytów są niezrozumiałe. Jak ma się odnaleźć 

przeciętny emeryt w tak obszernym dokumencie, jakim jest ustawa emerytalna, jeżeli osoby z 

wykształceniem prawniczym w różny sposób interpretują zawarte w nich przepisy ( różne 

wyroki sądowe). Po wielu latach ciężkiej, uczciwej pracy, jako najsłabsza grupa społeczna, 

powinniśmy mieć prawo do godziwego odpoczynku a nie dochodzić sprawiedliwości i 

swoich praw w ZUS-ach i Sądach. Ujęcie w przygotowywanym projekcie wcześniejszych 

emerytek z rocznika 1949-1952,pozwoli raz na zawsze rozwiązać problem krzywdzącego 

emerytów art.25 pkt1b ustawy emerytalnej. Wierzę, że Szanowna Komisja mająca 

uprawnienia do naprawy złych przepisów, uwzględni w projekcie mój wniosek i nie pozwoli 

abyśmy pozostały jedyną skrzywdzoną grupą.  

Z wyrazami szacunku emerytka M.K. 


